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Aanwezig Er is geen bijeenkomst te Brugge; de vergadering verloopt via schriftelijke 

procedure. 
Reacties De volgende commissieleden bezorgden feedback op de schriftelijke documenten: 

Guido Beausaert, regio Brugge 
Ghislain Boey, regio Brugge 
Jerome Pottier, regio Brugge 
Eddy Coffyn, regio Westhoek 
Ronny Dejonghe, regio Westhoek 
Ria Roquet, regio Westhoek 
Tweggy Sohie, regio Heuvelland  
Pascal Gesquiere, regio Heuvelland 
Alexander Vandekendelaere, regio Heuvelland 
Norbert Mortier, regio Middenkust 
Willy De Moerloose, regio Middenkust 
Gino Beels, regio Middenkust  
Ciro Nubile, regio Leie-Schelde  
Pieter-Jan Verhelst, regio Leie-Schelde 
Filip Matthys, karperhengelaars 
Bart Debaes, roofvishengelaars  
Dirk Verhaeghe, vliegvissers 
Jeroen Verschaeve, provinciale domeinen 
Thomas Allemeersch, VLM 
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Omwille van de coronamaatregelen is er geen fysieke bijeenkomst van de Algemene Vergadering 

van de Provinciale Visserijcommissie van West-Vlaanderen. De agendapunten worden via e-mail 

behandeld. 

1. Goedkeuring verslag 21 februari 2020 

Het verslag van de vorige vergadering van 21 februari 2020 is aan de leden bezorgd op 23 maart 

2020. Voor twee specifieke actiepunten uit het verslag kwam de volgende feedback: 

• Hengelstoepen Handzamevaart 

Commissielid Dirk inventariseerde in juli de hengelstoepen in Diksmuide en bezorgde de nodige 

gegevens aan de burgemeester. Vraag om vanuit de commissie eens te polsen naar een stand 

van zaken bij stad Diksmuide.  

• Stadspark Kortrijk onder toepassing van de wet op de riviervisserij? 

Commissieleden Pieter-Jan en Ciro bevestigen dat de vijver in het stadspark niet onder het 

toepassingsgebied valt van de wet op de riviervisserij. De vijver is eigendom van de stad Kortrijk, 

maar het beheer van de vijver gebeurt door de driefhofstedevissers. 

Verder werden er geen opmerkingen op het verslag van 21 februari 2020 ontvangen. 

Beslissing: 

Het verslag van de algemene vergadering van de Provinciale Visserijcommissie West-Vlaanderen 

van 21 februari 2020 wordt goedgekeurd. 

 

2. Overzicht handhaving 2019 Natuurinspectie 

Het Handhavingsrapport 2019 is nog niet gepubliceerd op de website van het Agentschap voor 

Natuur en Bos. Sven Vrielynck, celhoofd Natuurinspectie voor de inspectieregio West bezorgde 

wel wat feedback over de handhaving op de riviervisserij in 2019. 

Gecontroleerde visverloven PV Visserij VV* 
Visserij 

Aanmaningen 
Visserij 

% PV + VV + 
Aanmaningen 

2.586 53 122 57 9,0 % 
*  VV = Verslag van Vaststelling. Waar een milieumisdrijf wordt vastgesteld door middel van een PV dat 

naar het parket wordt gestuurd, wordt een milieu-inbreuk vastgesteld door middel van een verslag van 

vaststelling (VV), dat rechtstreeks naar de bestuurlijke beboetingsentiteit van de afdeling Handhaving van 

het departement Omgeving van de Vlaamse overheid wordt gestuurd.  

 

9 % van de controles op visverloven leidden tot het opstellen van een aanmaning of een PV. Of 

anders uitgedrukt: de nalevingsgraad bedroeg 91 % (t.o.v. 92,7 % in 2018). 

De processen-verbalen betreffen het vissen zonder visverlof, vissen in gesloten tijd en vissen met 

verboden tuigen.  
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Er is een serieuze stijging van het aantal verslagen van vaststelling in vergelijking met 2018 (van 

2 naar 122). De forse stijging is te verklaren door de depenalisering van de meeste visserijregels 

die eind 2018 zijn doorgevoerd. 

 

Bespreking: 

Er is het voorstel om in te zetten op sensibilisering, eventueel via Vislijn over het fotograferen 

van visvangsten bij nacht en een duidelijke toelichting waarom het bijhouden van karpers of 

andere vissoorten in een leefnet verboden is. Langs de waterkant blijken er nog hengelaars die 

de nacht overbruggen door de gevangen vis in een bewaarzak te stoppen om dan bij het 

ochtendgloren mooie foto’s te nemen. Het opdrijven van controle zal dit op zich niet oplossen, 

vandaar het voorstel om dit te koppelen aan een goede informatiecampagne. 

 

3. Mededelingen 

• Inhuldiging hengelsteigers Oostkamp – 24 juli  

  

De provinciale visserijcommissie West-Vlaanderen wil uitdrukkelijk alle betrokkenen in dit 

project danken voor de geslaagde realisatie. Langs de waterkant is deze hengelsteiger 

alvast een voltreffer.  

•  Educatieve uitstap 

De jaarlijkse educatieve uitstap was voorzien op woensdag 30 september 2020. Deze 

editie wordt uitgesteld naar een te bepalen datum in 2021. Het programma focust op de 

regio Oostkamp met hengellocaties, vispaaiplaatsen en het riviercontract Kerkebeek. 

• Visverloven via BPost 
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Afgelopen zomer meldden verschillende hengelaars dat hun lokale postkantoor geen 

visverlof wilde aanmaken en aanvraagformulieren ter beschikking stellen. BPost bevestigt 

dat er extra formulieren gedrukt zijn en dat het lokale postkantoor dit kan bijbestellen 

bij het depot in Jemelle. Het is dus nog steeds mogelijk om via de post het visverlof aan 

te schaffen. 

• Hengelstewards  

Presentaties van de voorbije opleidingen (Gent en Hasselt) zijn online beschikbaar. Kristof 

Vlietinck maakte alvast een helder overzicht van de regelgeving openbare visserij: 

https://www.sportvisserijvlaanderen.be/opleidingen/  

Er wordt de bezorgdheid geuit om voldoende betrokkenheid vanuit de commissie te 

behouden bij de projecten van hengelstewards om een voldoende breed draagvlak onder 

alle hengelaars aan te houden. Verder is de vraag wie de opleidingen financiert? 

•   Droogteperiode 2020 

Er zijn actueel nog captatieverboden op enkele kwetsbare stroomgebieden van kracht 

(Blankaartbekken, Bornebeek en de afgesloten meanders van de Leie en Schelde). Ook 

door blauwalgen gelden er lokaal beperkingen. Voor hengelen is er enkel een ontradende 

communicatie en niet langer een hengelverbod. Commissielid Alexander schreef een 

heldere bijdrage over hengelen bij blauwalgen: 

https://www.sportvisserijvlaanderen.be/veilig-hengelen-bij-blauwalgen/ 

 

Tijdens de zomer stegen op heel wat locaties opnieuw de geleidbaarheden. Vooral aan de 

monding van de IJzer noteerden we sterk verhoogde zoutwaarden. Er is aan De Vlaamse 

Waterweg gevraagd om een wetenschappelijk onderzoek uit te voeren om de oorzaken 

van deze zoutbubbel te achterhalen. 

 

•   Rapport visstandsonderzoek kanalen en rivieren 2019 

Het onderzoeksrapport van de grootschalige visbemonsteringen op Gentse 

binnenwateren en het Leopoldkanaal in 2019 is beschikbaar op de website van het 

Agentschap voor Natuur en Bos via https://natuurenbos.be/beleid-

wetgeving/natuurgebruik/visserij/viswateronderzoek.  

 

4. Verslag sectoroverleg openbare visserij 

Er was geen bijeenkomst sinds de vorige algemene vergadering. 

 

Het volgende sectoroverleg is voorzien op woensdag 28 oktober. Commissielid Jeroen bevraagt 

de commissieleden naar agendapunten. 

5. Verslag Centraal Comité 23 april 2020 

De voorjaarsvergadering van het Centraal Comité verliep schriftelijk.  

https://www.sportvisserijvlaanderen.be/opleidingen/
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.sportvisserijvlaanderen.be%2Fveilig-hengelen-bij-blauwalgen%2F&data=02%7C01%7Cchris.marey%40vlaanderen.be%7Cda7edc7079074c5756b108d81c128d51%7C0c0338a695614ee8b8d64e89cbd520a0%7C0%7C0%7C637290213296237748&sdata=bcxj%2BmuVH2ZzSG0Rw6sInPKZlKeDjMFrDhZpjI4yrs4%3D&reserved=0
https://natuurenbos.be/beleid-wetgeving/natuurgebruik/visserij/viswateronderzoek
https://natuurenbos.be/beleid-wetgeving/natuurgebruik/visserij/viswateronderzoek
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Er is de vraag aan de PVC West-Vlaanderen om de aandachtspunten voor een eventuele 

declassering van de bevaarbare waterlopen het Zuidervaartje en het Kanaal Ieper-Komen op te 

lijsten en af te stemmen met de VMM. 

Bespreking: 

Alain Dillen geeft aan dat een declassering voor het Kanaal Ieper-Komen geen negatieve gevolgen 

heeft voor de hengelaars. Een waterloop die gedeclasseerd is naar onbevaarbare waterloop valt 

onder het beheer van de VMM. Bij de onbevaarbare waterlopen zijn er beperkingen van de 

hengellocaties mogelijk, doordat de wateroever niet zomaar overal kan worden betreden. De 

oevereigenaars hebben immers een looprecht en hengelaars moeten aan hen expliciet 

toestemming vragen. Voor het Zuidervaartje is het niet duidelijk of de bestaande hengellocaties 

hierdoor zouden gegrepen zijn.  

Commissielid Guido stelt twee zones voor als hengellocatie langs het Zuidervaartje. Een eerste 

strook is gelegen langs de Polderstraat en dan vooral de laatste honderden meters voor de 

aansluiting met de Damse Vaart Zuid. Een tweede zone situeert zich nabij het centrum van 

Damme stroomopwaarts de Rabattestraat. Hier slingert het Zuidervaartje door een groene zone 

en is er op geringe afstand een parking voorzien. Door de geringe diepte is er echter eerst nood 

aan een slibruiming. 

Commissielid Alexander vraagt zich af of het declasseren van het Zuidervaartje het aantal 

hengellocaties niet te veel zal beperken. Anders dan voor het kanaal Ieper-Komen grenst het 

Zuidervaartje hoofdzakelijk aan private percelen, waardoor deze stukken niet langer zullen 

toegankelijk zijn.  

De volgende bijeenkomst van het Centraal Comité is op 29 oktober 2020. 

6. Herbepotingsplan  

Het ontwerp van herbepotingsplan werd toegevoegd als bijlage bij de agenda.  

 

Bespreking: 

Er is een reservering van 2.000 stuks naargelang noodwendigheid zich voordoet. Dat betekent 

dat er rekening wordt gehouden met eventuele visreddingen waarbij vis  moet overgezet 

worden naar openbaar water (eender van waar afkomstig: privé of openbaar).  

Glasaal: wordt waarschijnlijk tweejaarlijks georganiseerd in de toekomst, dan worden de 

hoeveelheden nog aangepast. 

Soortherstel kopvoorn: vraag was er voor de IJzer, potentie is er ook, dus hier wordt op 

ingegaan.  

Boven-Schelde: zeer lichte herstelbepoting voorgesteld voor het West-Vlaamse deel van de 

Schelde. Wellicht is hiermee het visbestand helemaal terug op peil is na de zware verontreiniging 

eerder dit jaar. 

 

Commissielid Guido adviseert de herbepoting zo laat mogelijk in het voorjaar te organiseren 

vanuit de aalscholverproblematiek. ’s Winters zouden er in Vlaanderen 7000 aalscholvers 

verblijven tegenover 3000 tijdens de zomer. Op die manier wordt vermeden dat de pas 
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uitgezette vissen opgegeten worden vooraleer ze zich aan hun nieuwe omgeving aangepast 

hebben. 

Commissielid Alexander vraagt om ook aandacht te hebben voor het beschermen van het 

huidige visbestand tegen predatie. Het uitvoeren van een evaluatie van de huidige 

aalscholverkooien, bijvoorbeeld aan Dikkebusvijver en het overwegen van nieuwe kooien aan 

winterverblijfplaatsen.  

 

Commissielid Jeroen stelt voor om het herbepotingsplan ook in combinatie te beschouwen met 

een duidelijk overzicht en actieplan van bestaande paaiplaatsen. Voor het herbepoten van snoek 

is er het voorstel om wat te herschikken en hierdoor ook voor kanaal Veurne – Duinkerke wat 

snoek uit te zetten. 

 

Commissielid Filip geeft een aanvulling bij de uitzet van karpers. Voor de waterlopen waar 

karper is voorzien in het herbepotingsplan, exclusief spiegelkarper uitzetten. Verder ook 

aandacht hebben voor het herbepoten met karper in het deel regio Aalter-Brugge waar er 

vissterfte was.  

 

Commissielid Tweggy vraagt bijkomend om winde uit te zetten in de regio Ieper in 2021.  

 

Beslissing 

De leden van de Provinciale Visserijcommissie West-Vlaanderen hechten hun goedkeuring aan 

het herbepotingsplan. 

 

 

7. Begroting 

Het ontwerp van begroting met raming van de specifieke uitgaven van de Provinciale 

Visserijcommissie West-Vlaanderen en projectvoorstellen werd toegevoegd als bijlage bij de 

agenda. In de begroting zijn geen wijzigingen tegenover vorig jaar.  

Ook als bijlage werd het ontwerp van begroting 2021 voor ANB-projecten Oost- en West-

Vlaanderen opgenomen. Dit omvat de ondersteunende ANB-opdrachten en watergebonden 

visserijprojecten.  

 

Beslissing 

De leden van de Provinciale Visserijcommissie West-Vlaanderen hechten hun goedkeuring aan de 

globale raming voor de uitgaven van 2021, aan het voorlopige begrotingsvoorstel ANB 2021 en 

gaan principieel akkoord met de visserijprojecten die nog zijn uit te werken met de Vlaamse 

Waterweg, voor raming voor de uitgaven van 2021. 
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8. Varia 
 

• Commissielid Pieter-Jan suggereert het IJzerbekken maximaal te benutten als palingreservaat. 

De verantwoordelijke voor het bezoekerscentrum van De Blankaart, Wim Packet, engageert 

zich om meer in te zetten op het onderwaterleven van het systeem en dan vooral op paling. 

Hoewel er heel wat glasaal de IJzer kan optrekken door aangepast spuibeheer kan die niet 

tot in de Blankaart optrekken of terug uittrekken door verschillende migratiebarrières op de 

waterlopen tussen Blankaart en IJzer. Vandaar het voorstel om de mogelijkheden te bekijken 

om de vismigratieknelpunten passeerbaar te maken voor paling.  

• Commissielid Jeroen geeft aan dat voor het bootvissen het toegankelijke aanbod aan 

trailerhellingen in Oost en West Vlaanderen heel beperkt is. De meeste hellingen zijn 

afgesloten en slechts met toelating van de beheerder te betreden, vaak tegen betaling. In het 

IJzerbekken is er slechts één trailerhelling toegankelijk in Fintele. Tegen betaling van €50 kun 

je wel gebruik maken van de trailerhelling in de havens van Veurne en Nieuwpoort. Er is de 

vraag om dit systeem uit te breiden naar meerdere waterlopen of te investeren in 

bijkomende openbare trailerhellingen. Zo heb je langs de Leie al enkele trailerhellingen die 

frequent gebruikt worden voor de pleziervaart en de boothengelaars.  

 


